
TALENT SOBIESKIEGO  

Havířov (SŠTO) – 12. 6. 2014 - Jastrzebie- Zdroj je naše družební škola v Polsku a už 12let 

v různých oblastech spolupracujeme, vzájemně se inspirujeme, motivujeme a svým 

svěřencům-žákům dáváme to nejlepší z nás. V dnešní době je těžké mládež-teenagery 

nadchnout a nám se to přesto daří. Hold, děláme to srdcem a o 

tom to je. 

A právě proto jsme byli pozváni na soutěžní akci „TALENT 

SOBIESKIEGO“.  Pořádající strana prezentovala svých 8 

talentovaných žáků. Za nás si vyžádala Zdeňka Kremláčka – 

electric boogie a „HAVIŽOVSKE-ČAVE“ (SŠTO Havířov-Šumbark, 

DON BOSKO), aby toto klání zahájili. Kluci z Havířova, kapela, 

která hraje romský folkór, totálně překvapila polské diváky, 

hlavně děvčata. Jsme rádi, že díky nám sklidili velký úspěch. 

Dovolíme si nebýt skromní, neboť „MY“ jsme je totiž objevili 

v souvislosti s akcí „EXPLOZE“ – 11. 4. 2014, která se konala 

v naší tělocvičně.  Setkání s nimi – náhoda. Vyplácí se s žáky si 

popovídat jen tak o tom, co je baví, a pozorovat je, jak si zpívají. 

A právě jejich tiché vokály (cikánský folkór) se nesly chodbami 

naší školy. A pak už jen stačilo zajít se podívat na jejich zkoušku a 

domluvit se s jejich manažérem, protože někteří z kapely jsou z jiných škol a skupina je pod  



 

záštitou církevní organizace Don Bosko. Ukázali 

jsme po stránce etické, že Romové mohou být 

rovnocennými partnery, třeba i v hudbě a jsou 

jednoznačně pozitivně přijímáni. Je obdivuhodné, 

že se snaží zachovat svůj jedinečný jazyk a kulturu.  

Po této naší show si je družební škola přímo 

vyžádala. Kluci se svěřili, že ještě nikdy 

nevystupovali v zahraničí. Díky nám se dostali a 

dostanou ještě dál, neboť to nebyly zdaleka 

poslední akce. Máme více talentovaných a 

úžasných mladých lidí.   

 

Děkujeme, že jsme mohli prožít takové báječné 

dopoledne. Smekám před organizací, sama dobře 

vím, jak je to náročné a jak je důležité nepodcenit 

žádný detail. Samotná akce byla skvělá, doprovázená emocemi a výbornými pěveckými 

výkony, které byly podpořeny dobrým technickým zázemím a vybavením, a diváci přispěli 

k jedinečné 

atmosféře. 

 

TALENT JE 
PŘÍRODNÍ ÚKAZ 
V ČLOVĚČÍ 
PODOBĚ A BERE 
SI DŘINU, POT A 
ČAS…a vítězí nad 
nudou.  

Jsme pyšní na 
všechny mladé 
lidi, kteří ze sebe 
dělají ještě lepší 
bytosti… 
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